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Samenvatting 

De inspectie houdt toezicht op de wijze waarop de gemeenten de 
verplichtingen aangaande het gemeentelijk 
onderwijsachterstandenbeleid (GOAB) nakomen. Gemeenten hebben 
hiervoor een digitale vragenlijst ingevuld. 

Volgens de analyse van de digitale vragenlijst van de gemeente 
Hendrik-Ido-Ambacht bestaan er mogelijk risico’s ten aanzien van de 
uitvoering van de wettelijke vve-verplichtingen in deze gemeente. We 
hebben daarom besloten een onderzoek uit te voeren. 

We hebben de vragenlijst geverifieerd aan de hand van de 
aangeleverde documenten en de toelichting daarop, in een gesprek 
met betrokkenen van de gemeente. Vervolgens hebben we de eisen 
met betrekking tot het vve-beleid beoordeeld en de eigen aspecten 
van kwaliteit gewaardeerd. 

Beeld van de kwaliteit van vve binnen de gemeente 

Op een aantal onderdelen voldoet het beleid niet aan wettelijke eisen. 
Het beleid vertoont nog weinig samenhang en een duidelijke regierol 
van de gemeente ontbreekt. 

Wat gaat goed bij vve? 
Uit de tabel van hoofdstuk 2 blijkt, dat er geen onderdelen van het vve 
beleid beoordeeld of gewaardeerd worden met goed. Desondanks zijn 
er enkele onderdelen wel op orde. Zo krijgen veel peuters een vve-
aanbod en zijn er afspraken gemaakt over de overdracht van gegevens 
van de voorschool naar de vroegschool. 
De houders van vve-locaties maken gebruik van een integraal 
programma dat voldoet aan artikel 5 van het Besluit 
basisvoorwaarden kwaliteit voorschoolse educatie. 
Verder zorgt de gemeente ervoor dat een aantal peuters dat in 
aanmerking komt voor voorschoolse educatie daadwerkelijk kan gaan 
deelnemen aan een vve-programma. 
Tot slot heeft de gemeente geregeld dat de GGD de basiskwaliteit van 
de voorscholen beoordeelt. 

Gemeente: Hendrik-Ido- Ambacht 
Gemeente nummer: 0531 

OAB-budget gemeente 2020 
€ 333.700,- 

Aantal houders in de gemeente 
zonder voorschoolse educatie: 3 

Aantal houders in de gemeente 
met voorschoolse educatie: 8 

Aantal kinderdagverblijven 
met voorschoolse educatie in de 
gemeente: geen duidelijkheid 

Aantal schoolbesturen in de 
gemeente: 2 

GGD-regio: Dienst Gezondheid en 
Jeugd Dordrecht 



Wat moet beter bij vve? 
Het beleidsplan vve heeft een conceptstatus en is nog niet vastgesteld 
door alle betrokken partners. Hierdoor is het onduidelijk of alle 
partners nu daadwerkelijk weten welke peuters vallen onder de 
nieuwe doelgroepdefinitie van de gemeente. Ook ontbreken nog 
objectieve criteria waaraan de gemeente kan toetsen of een kind tot 
de doelgroep behoort. 
De gemeente tast mede hierdoor in het duister over de vraag of alle 
doelgroeppeuters wel bereikt worden en of het vve- aanbod 
voldoende is voor alle kinderen met taal-en 
ontwikkelingsachterstanden. 

In het beleid ontbreken concrete en feitelijke gegevens over de doelen 
van het vve-beleid. Daardoor is het niet mogelijk om vast te stellen 
wat het effect van alle inspanningen is. 

Daarnaast verkeert de ontwikkeling van het ouderbeleid nog in de 
startfase. De gemeente geeft niet duidelijk aan waaraan het ouder 
beleid moet voldoen en biedt de houders alle vrijheid om dat zelf 
vorm te geven. Daardoor ontstaan op dat gebied grote verschillen 
tussen aanbieders van vve en is er onvoldoende waarborg op de 
kwaliteit daarvan. 
De gemeente heeft niet op orde dat alle locaties waar ve wordt 
aangeboden zijn opgenomen in het LRK (Landelijk Register 
Kinderopvang). Omdat de GGD dit register gebruikt om te bepalen 
waar onderzoek gedaan moet worden, is het toezicht niet sluitend. 
Bovendien is niet duidelijk of de gemeente daadwerkelijk handhaaft 
als de GGD tekortkomingen vaststelt bij één of meerdere ve-locaties. 

Wat kan beter bij vve? 
De gemeente geeft aan dat alle partners doordrongen zijn van het 
belang om kwalitatief goed vve beleid te ontwikkelen. Om 
uiteenlopende oorzaken komt die ontwikkeling traag op gang. 
Om dat proces te versnellen en een kwalitatieve impuls te geven, is 
het nodig dat de gemeente haar regierol versterkt. 
In feite kwam de inspectie op hoofdlijnen in haar onderzoek in 2016 
tot dezelfde conclusie. 



Wij zoeken de verklaring daarvan in het ontbreken van systematische 
evaluatie van het beleid met alle partners en een daarop gebaseerd 
verbeterplan voor de toekomst. Daardoor blijft de ontwikkeling van 
het beleid achter op de verwachtingen. 
Een ander aandachtspunt is afspraken, procedures en 
verantwoordelijkheden duidelijker te beleggen en vast te leggen. 

Vervolg 
Uiterlijk op 1 juli 2021 voeren we een herstelonderzoek uit om na te 
gaan of de gemeente aan alle wettelijke eisen voldoet en in hoeverre 
de gemeente erin geslaagd is om de eigen aspecten van kwaliteit te 
versterken. 



1 . Opzet onderzoek 
De inspectie heeft onderzoek uitgevoerd bij de gemeente Hendrik Ido 
Ambacht. 

Werkwijze  
• Een gesprek met de betrokken beleidsambtenaar over het vve-
beleid van de gemeente; 

• Analyse van opgevraagde en aangeleverde beleidsdocumenten; 
• Beoordeling en waardering van de kwaliteit van het vve-beleid 
van de gemeente Hendrik Ido Ambacht. 

Voor meer informatie over het nieuwe toezicht en het nieuwe 
onderzoekskader, zie de website van de inspectie. 

Bij het onderzoek naar vve-gemeenten worden de volgende 
standaarden onderzocht. 

Standaarden gemeente Onderzocht 

1. Gemeentelijk beleid 1. Gemeentelijk beleid 

1.1 Definitie doelgroepkind ● 

1.2 Bereik ● 

1.3 Toeleiding ● 

1.4 Doorgaande lijn ● 

1.5 Resultaten ● 

1.6 Vve-coördinatie op gemeentelijk niveau ● 

2. Vve beleidscontext 2. Vve beleidscontext 

2.1 Integraal vve-programma ● 

2.2 Ouders ● 

2.3 Externe zorg ● 

2.4 Interne kwaliteitszorg voor- en vroegscholen ● 

2.5 Systematische evaluatie en verbetering van vve op 
gemeentelijk niveau 

● 

3. Vve condities 3. Vve condities 

3.1 De gemeente heeft geregeld dat de GGD de 
basiskwaliteit van de voorscholen beoordeelt 

● 

3.2 Er is een gemeentelijk vve-subsidiekader ● 

Legenda 
De beoordeling en waardering van standaarden wordt in dit rapport 
aangegeven door de hiernaast geplaatste legenda. 



Leeswijzer 
In hoofdstuk 2 staan de resultaten van het gemeentelijke onderzoek 
naar vve en de afspraken over het vervolgtoezicht. 
In hoofdstuk 3 hebben we de reactie van de gemeente op het 
onderzoek naar vve en de rapportage daarover opgenomen. 

Legenda 

Beoordelingen en 
waarderingen zoals ze in de 
rapportages worden 
weergegeven: 

O Onvoldoende 

K Kan beter 

V Voldoende 

G Goed 



2 . Resultaten onderzoek op 
gemeenteniveau 
In dit hoofdstuk geven we de resultaten weer van het onderzoek bij de 
gemeente Hendrik Ido Ambacht op de standaarden voor vve. 

Samenvattend oordeel 

De gemeente Hendrik-Ido-Ambacht voldoet in onvoldoende mate 
aan haar wettelijke verplichtingen voor wat betreft vve. Er is nog geen 
goede samenwerking tussen de gemeente, de schoolbesturen en de 
houders van vve-locaties. 
Daardoor is het bijvoorbeeld nog niet gelukt om gezamenlijke 
concrete afspraken te maken over de beoogde doelen van vve. Omdat 
resultaatafspraken ontbreken, is het niet mogelijk om de effecten van 
de vve-aanpak op gemeentelijk niveau vast te stellen. 
Er is voldoende budgettaire ruimte om een doelgroepdefinitie op te 
stellen die veel kinderen bereikt, maar het gesprek daarover met alle 
betrokken partners staat al enige tijd stil. Daardoor is nu niet duidelijk 
of alle kinderen die baat hebben bij een vve-aanpak ook 
daadwerkelijk bereikt worden. 
Verder laat de gemeente binnen het vve-beleid kansen onbenut om 
ouders actief te betrekken bij de vve-aanpak, omdat daarover geen 
bindende afspraken zijn gemaakt met de houders van vve-locaties. 
Al met al kan het beleid aan potentie winnen als de gemeente 
haar regierol versterkt. 

2.1. Voor- en vroegschoolse educatie in de 
gemeente 

In de onderstaande tabel geven wij de oordelen en/of waarderingen 
weer op de standaarden van de kwaliteitsgebieden ‘Gemeentelijk vve-
beleid (1)’, ‘Vve-beleidscontext (2)’ en ‘Vve-condities (3)’. 



Gemeentelijk vve-beleid 

1.1 De gemeente heeft geen doelgroepdefinitie 
We beoordelen deze standaard als Onvoldoende. Daarmee voldoet de 
gemeente niet aan artikel 167 lid 1a, onder 1 van de WPO. De 
gemeente heeft op dit moment een concept beleidsvisie vve waarin 
een doelgroepdefinitie is opgenomen. De visie is opgesteld door de 
gemeente en moet nog besproken worden met de partners. 
Daarna moet de gemeente de visie nog vaststellen. 
Belangrijke criteria in deze concept visie die bepalen of een peuter 
behoort tot de doelgroep zijn; taalachterstanden en sociale 
indicatoren. Deze criteria zijn beschreven in algemene termen en 
bieden weinig houvast bij het indiceren. Het is onduidelijk of het 
consultatiebureau bij het indiceren nu gebruik maakt van de oude 
definitie of de definitie uit de conceptvisie. 
Hiervoor krijgt de gemeente een herstelopdracht. 

1.2 Het is niet duidelijk of er voldoende kindplaatsen zijn 
We beoordelen deze standaard als Onvoldoende. Hiermee voldoet de 
gemeente niet aan artikel 166, eerste lid van de WPO. De gemeente 
heeft in samenspraak met de houders van kinderopvang voorzien in 
een aantal kindplaatsen waar voorschoolse educatie wordt 
aangeboden. Dat aantal is de laatste jaren stabiel (ca. 30). Er zijn geen 
wachtlijsten. De laatste jaren is het budget evenwel flink verruimd. De 
gemeente heeft de drempel om deel te nemen aan voorschoolse 
educatie verlaagd door de doelgroepdefinitie ruimer vast te stellen in 
haar nieuwe (concept) beleid, waardoor in principe meer 
kinderen kunnen instromen. Het aantal vve-kindplaatsen is echter 
niet verhoogd. 



De gemeente heeft nu onvoldoende zicht of het aantal geïndiceerde 
kindplaatsen voldoende is, omdat de eigen doelgroep definitie nog 
niet helemaal is uitgewerkt en ook nog niet is vastgesteld. Belangrijk 
is dat de gemeente op grond daarvan bepaalt hoeveel kindplaatsen er 
nodig zijn. De gemeente vermoedt dat dit aantal hoger moet liggen 
dan het aantal dat de laatste jaren is geïndiceerd. 
Opvallend is namelijk dat het CBS (Centraal Bureau voor de Statistiek) 
aangeeft dat in 2019 aanzienlijk meer peuters een risico lopen op 
achterstand. Dit aantal is de basis voor de bekostiging in 2020 (T-2). 
Het CBS hanteert hiervoor echter andere criteria, zoals herkomst, 
opleidingsniveau van de moeder en of het gezin in de schuldsanering 
zit. Dit kan een verklaring zijn voor het verschil met de door het 
consultatiebureau geïndiceerde aantal doelgroep peuters liggen. 
De gemeente krijgt voor deze standaard dan ook een herstelopdracht. 

1.3  De toeleiding voor voorscholen is geregeld 
We beoordelen de toeleiding als Voldoende. De gemeente heeft met 
het consultatiebureau afgesproken dat zij verantwoordelijk zijn voor 
indicatie van doelgroeppeuters en toeleiding naar locaties met 
voorschoolse educatie binnen de gemeente. Indien nodig zorgt het 
consultatiebureau voor een warme overdracht naar een voorschool. 
Daarmee voldoet de gemeente aan haar wettelijke 
verplichting. Tevens heeft de gemeente in haar nieuwe (concept) 
beleid opgenomen dat de pedagogisch medewerkers van de 
voorscholen eveneens een belangrijke rol spelen in het toeleidings 
proces. Zij kunnen ouders van peuters, indien nodig, terug verwijzen 
naar het consultatiebureau. Bijvoorbeeld als zij constateren dat de 
peuter binnen de doelgroepdefinitie valt, maar niet eerder een 
indicatie heeft gekregen. 
De gemeente is er wel van op de hoogte dat in specifieke groepen van 
de samenleving, de bereidheid om deel te nemen aan vve activiteiten 
lager is. Hier ligt een kans om met gerichte acties, het 
deelnamepercentage te verhogen. 

1.4 De doorgaande lijn is voldoende gewaarborgd 
Deze standaard beoordelen we als Voldoende. De gemeente heeft 
met de vve-instellingen en schoolbesturen afspraken gemaakt over 
het overdragen van kindgegevens van voor- naar vroegschool. In 
principe gebruiken de partners hiervoor een overdrachtsformulier. 
Omdat de partners geen reacties geven over de bruikbaarheid van dit 
formulier, neemt de gemeente aan dat de partners er tevreden over 
zijn. Wij geven evenwel in overweging dit formulier en de 
bijbehorende procedures bij overdracht met de partners wel te 
evalueren en toe te snijden op het nieuwe beleid. 
Tenslotte gebruiken alle partners gecertificeerde vve-programma's die 
op elkaar aansluiten. Daardoor is de doorgaande lijn in 
het programma in principe voldoende gewaarborgd. 



1.5 Er zijn geen resultaatafspraken gemaakt 
We beoordelen deze standaard als Onvoldoende. De gemeente heeft 
met de schoolbesturen die actief zijn binnen de gemeente geen 
afspraken gemaakt over het gewenste ontwikkelingsniveau van met 
name de doelgroepkinderen, zodat ze zonder of hooguit met beperkte 
achterstand in groep drie van de basisschool kunnen beginnen. 
Daarmee voldoet de gemeente niet aan artikel 167, lid b van de WPO. 
Het voorkomen en wegwerken van achterstanden is een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid van de gemeente en voor- en vroegscholen. 
Hier liggen kansen om de samenwerking over de vve-aanpak op 
gemeentelijk niveau te versterken en daarmee de kwaliteit te 
verhogen.  
De gemeente krijgt voor deze standaard dan ook een herstelopdracht. 

1.6 De gemeente kan de regie steviger oppakken 
We waarderen de vve-coördinatie als Kan beter. De gemeente is al 
geruime tijd bezig om een vve-beleidsplan op te stellen met heldere 
doelen. Dat proces is nog niet afgerond. Daardoor ontbreekt 
momenteel een duidelijke visie die sturing geeft aan de uitvoering. 
Ondanks pogingen van de gemeente om de partners daarin een 
actieve rol te geven, laat het veld kansen liggen om betrokken te zijn 
en in gezamenlijkheid 'eigenaarschap' te ontwikkelen over het vve 
beleid in de gemeente. De LEA (Lokaal Educatieve Agenda) is hiervoor 
het gremium. 
Omdat momenteel een stevige beleidscontext ontbreekt, gebruiken 
de partners deze ruimte om de vve-aanpak op een eigen wijze vorm te 
geven. Het zicht of dit conform de bedoeling van het gemeentelijk vve 
beleid gebeurt, ontbreekt. 
Wij vinden dat de gemeente haar regierol steviger kan oppakken. Het 
is van belang dat de gemeente vanuit een breed gedragen en heldere 
visie sturing geeft aan de uitvoering van goede voor- en 
vroegschoolse educatie. 

Vve-beleidscontext 

2.1 Er wordt een integraal vve-programma gebruikt 
De gemeente heeft in haar subsidieregeling aangegeven dat de 
voorscholen moeten werken met een programma waarin, 
aantoonbaar en positief beoordeeld door de GGD, systematisch en 
samenhangend wordt gewerkt aan de ontwikkeling van kinderen op 
het gebied van taal, rekenen, motoriek en sociaal-emotionele 
ontwikkeling.  

De gemeente heeft in de subsidieverordening niet aangeven dat alle 
locaties ook gebruik moeten maken van een observatiesysteem. 



Gezien het belang van het goed volgen van de ontwikkeling van de 
kinderen en de mogelijkheden die dergelijke systemen bieden om 
heldere resultaatafspraken te maken, zijn duidelijke afspraken met de 
voorscholen daarover echter wel aan te bevelen. Dat versterkt ook de 
helderheid van de afspraken in het overdrachtsformulier. 

2.2 Er is geen duidelijk ouderbeleid 
Wij waarderen deze standaard als Kan beter. 
Werken aan de ontwikkeling van kinderen is effectiever als de 
pedagogisch medewerkers en ouders samenwerken. Zo zijn ouders 
belangrijk in het voorkomen van achterstanden en helpt het als 
ouders thuis- daartoe aangezet, vanuit gericht ouderbeleid, door de 
medewerkers van de locaties- ontwikkelings-stimulerende activiteiten 
doen met hun kinderen. 
Ook is het belangrijk ouders actief te betrekken bij de vve-activiteiten 
op de vve-locatie. 
Om deze actieve ouderparticipatie te bevorderen, is het nodig dat de 
gemeente samen met de partners actief beleid ontwikkelt, waarin is 
aangeven welke doelen het daarbij nastreeft. 
De huidige praktijk in de gemeente is dat dit wordt overgelaten aan de 
managers van de vve-locaties, zonder dat deze praktijken getoetst 
kunnen worden aan de uitgangspunten en visie. 
Wij raden aan dit aspect op te nemen in het nieuwe beleidsplan vve. 

2.3 De externe zorgstructuur is voldoende duidelijk 
Wij waarderen deze standaard als Voldoende. De criteria die de 
voorscholen hanteren om te bepalen of het nodig is om externe hulp 
in te schalen zijn voldoende duidelijk. In vrijwel alle gevallen wendt 
men zich -volgens afspraak- tot de JGZ afdeling. 

2.4 Er zijn geen afspraken over interne kwaliteitszorg met voor- en 
vroegscholen 
De wijze waarop de gemeente gebruik maakt van de 
kwaliteitsbevindingen van de voor-en vroegscholen waarderen wij als 
Kan beter. De gemeente heeft geen centrale afspraken gemaakt voor 
kinderopvang hoe zij hun kwaliteit van de vroegschoolse educatie 
evalueren, verbeteren en borgen. De organisaties verantwoorden zich 
niet specifiek over vve naar de gemeente en er is geen cultuur waarin 
alle kwaliteitsbevindingen worden besproken en omgezet in 
verbeterafspraken voor de toekomst. 
Daarbij kan men bijvoorbeeld denken aan leidstervaardigheden 
(pedagogisch en educatief), mate van gebruik van het vve-
programma, omvang en kwaliteit van de zorg en begeleiding, bereikte 
resultaten, etc. 
Dat is jammer, want daarmee kan men gezamenlijk sturen op 
verbetering van de invoering van het vve-beleid. 



2.5 Er is geen systematische evaluatie en verbetering van vve op 
gemeentelijk niveau 
Deze standaard waarderen we ook als Kan beter. Door het ontbreken 
van gericht vve-beleid, waarin concrete doelen zijn opgenomen, is het 
tot nu toe niet mogelijk geweest om het eigen beleid te evalueren. 
De huidige organisatie structuur, waarbij meerdere ambtenaren 
werken aan verschillende onderdelen van het vve-beleid, helpt daarbij 
niet. 

Vve-condities 

3.1 De GGD beoordeelt de basiskwaliteit van de voorscholen 
Deze standaard beoordelen wij als Voldoende. De gemeente heeft 
met de GGD sluitende afspraken gemaakt over een jaarlijkse 
beoordeling van de basisvoorwaarden voor voorschoolse educatie bij 
voorscholen. 

3.2 Er is een gemeentelijk subsidiekader 
We waarderen deze standaard als Voldoende. De gemeente heeft een 
concept subsidieregeling 'Subsidieregeling Peuteropvang gemeente 
Hendrik-Ido-Ambacht'. Deze treedt echter pas op 1 januari 2021 in 
werking. Tot die tijd geldt de oude subsidieregeling uit 2016. In de 
nieuwe regeling is aangegeven dat de voorscholen moeten voldoen 
aan de wettelijke eisen. Hoewel de gemeente hier kansen laat liggen 
om meer kwaliteit te eisen dan de minimale wettelijke eisen, kan deze 
verordening wel enorm helpen de regie meer naar zich toe te trekken 
en te gaan sturen op kwaliteit. 



Tekortkoming Wat verwachten wij? Wat doen wij? 

De gemeente heeft nog geen 
definitie van doelgroepkinderen. 
Daarmee voldoet de gemeente niet 
aan de wettelijke eis (artikel 167 lid 
1a, onder 1 van de WPO). 

De gemeente maakt afspraken met 
de houders kinderopvang over de 
definitie van een doelgroeppeuter en 
stuurt ons uiterlijk 15-06-2021 de 
gemaakte afspraak toe. 

Uiterlijk 01-07-2021 voeren wij een 
herstelonderzoek uit om na te gaan 
of de gemeente aan de wettelijke 
eisen voldoet. 

Het is onduidelijk of de gemeente 
voldoende aanbod realiseert voor 
voorschoolse educatie (in aantal 
voorzieningen en spreiding) waar 
kinderen met een risico op een 
achterstand in de Nederlandse taal 
kunnen deelnemen aan 
voorschoolse educatie. De gemeente 
voldoet hiermee niet aan de 
wettelijke eis (art. 166, lid 1 van de 
WPO). 

De gemeente zorgt 
uiterlijk 01-05-2021 voor voldoende 
aanbod voor voorschoolse educatie 
en stuurt ons uiterlijk 01-07-2021 een 
overzicht van het aantal 
doelgroeppeuters in de gemeente op 
grond van de eigen 
doelgroepdefinitie, het aantal 
kindplaatsen metvoorschoolse 
educatie dat is gerealiseerd en het 
non-bereik. 

Uiterlijk 01-07-2021 voeren wij een 
herstelonderzoek uit om na te gaan 
of de gemeente aan de wettelijke 
eisen voldoet. 

De gemeente heeft 
de registratie van ve-locaties in het 
LRK op orde. 

Alle ve-locaties worden jaarlijks 
onderzocht door de GGD. Bij 
tekortkomingen handhaaft de 
gemeente en ziet toe op het zsm 
opheffen van de geconstateerde 
tekortkomingen. 

Wordt door de inspectie afdeling KO 
onderzocht. 
Hiervoor loopt een separaat traject. 

2.2. Afspraken vervolgtoezicht 



3 . Reactie van de gemeente 
Hieronder geeft het college van B en W een reactie op de uitkomsten 
van het onderzoek. De gemeente Hendrik-Ido-Ambacht geeft aan hoe 
zij hiermee aan de slag gaat. 

De gemeente Hendrik-Ido-Ambacht kan zich op hoofdlijnen vinden in 
het uitgebrachte rapport. We zijn het met u eens dat wij helaas niet de 
gewenste voortgang hebben gemaakt t.a.v. Voor- en vroegschoolse 
educatie.  In onze gemeente hebben wij – met de geringe beschikbare 
OAB-middelen – in beginsel vooral ingezet op de basisvoorwaarden 
vve. Vorig jaar zijn we – door de nieuwe herverdeling OAB-middelen - 
gestart met het actualiseren en verder ontwikkelen van ons (vve-) 
peuterbeleid. We zijn gestart met het ontwikkelen van een langer-
termijnvisie en is het 'Uitvoeringsplan peuterbeleid 2020' vastgesteld. 
Ook zijn wij bezig met het actualiseren van ons Handhavingsbeleid 
Kinderopvang. 

De onderdelen die we goed doen (o.a. toeleiding, doorgaande lijn, 
externe zorg) willen we dan ook zeker zo houden en dit vraagt 
blijvende aandacht van gemeente en kindpartners. De aandachts- en 
verbeterpunten uit het rapport zijn voor ons directe aanleiding een 
verbetertraject op te starten in samenwerking met de kindpartners. In 
de bijlage gaan we hier nader op in en geven we onze aanpak aan. 

We realiseren ons dat dit verbetertraject een eerste stap is in de 
ontwikkeling en versterking van het vve beleid binnen onze gemeente. 
Er zal aansluitend in het kader van het OAB-beleid een traject 
opgestart worden om de rol van het onderwijs te versterken binnen 
onderwijsachterstanden en de doorgaande lijn van het PO naar VO te 
realiseren. 
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